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Úpravy biskupských hrobů

Potom byla vyzvednuta rakev biskupa Šimona Bárty z hrobky.
Ostatky všech biskupů byly očištěny a v nových schránkách 
přechodně uloženy do kostela sv. Prokopa.

Zde se našla relativně zachovalá soška Panny Marie a dva pek-
torály.

Nejprve byla otevřena hrobka biskupů Říhy a Hloucha. Musela z ní být 
vyčerpána spodní voda a celý prostor byl vyčištěn
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Úpravy kněžských hrobů 

HISTORIE KNĚŽSKÝCH HROBŮ 
U SV. OTÝLIE 
Hřbitovní oddělení VIII.a kněžských hrobů 
představuje v rámci hřbitova jednoznačně vy-
mezený a svébytný prostor, který se nachází 
v těsné blízkosti centrální zpevněné plochy 
na křížení dvou hlavních komunikačních os. 
Jeho počátek sahá do doby založení městského 
hřbitova na konci 19. století (nejstarší hroby 
pochází z 90. let 19. stol.). Na původním uspo-
řádání hrobů se zjevně podepsaly pohnuté dě-
jiny české katolické církve ve 20. století. 
Z celkového členění plochy kněžských hrobů 
bylo patrné, že v průběhu přibližně sta let jejich 
trvání bylo učiněno několik pokusů o důstojné 
a koncepční řešení, které se bohužel v důsled-
ku nepříznivých společenských poměrů nepo-
dařilo nikdy zcela zrealizovat. Výsledkem byl 
poněkud chaotický a zjevně neuspokojivý stav 
celého hřbitovního oddělení. 
Ve středu oddělení se nacházela secesní bis-
kupská hrobka biskupa Martina Josefa Říhy, 
do které byl pochován také biskup Josef 
Hlouch. Její vzhled i poloha patrně vycháze-
ly z původního záměru řešení prostoru kněž-
ských hrobů. Její umělecky náročné a přitom 
měřítkově velmi příjemné ztvárnění udávalo 
ráz celému prostoru. Je zhotovena ze světlé 
žuly chladného odstínu v kombinaci s tmavý-
mi prvky (zejména kříž a velmi jemně prove-
dený korpus Krista). Ostatní biskupské hroby, 
tj. hrob Josefa Antonína Hůlky a především 
hrobka biskupa Šimona Bárty, která vznikla 
za 2. světové války, již nerespektovaly původní 
záměr umístit biskupské hroby v centrální po-
loze oddělení, nicméně jejich provedení patří 
do kategorie kvalitního uměleckého řemesla. 
Kněžské hroby představovaly poměrně ne-
sourodý celek pomníků pocházejících vesměs 
z období před 2. světovou válkou. Uspořádá-
ní hrobů rámcově sice vycházelo z původní 
myšlenky osovosti celého oddělení, zároveň 
však tento koncept v řadě případů hrubě po-
rušovalo. 

Na ploše oddělení VIII.a se nacházelo celkem 
jedenáct litinových křížů, pocházejících patr-
ně z přelomu 19. a 20. století. Zbytek hrobů 
zdobily náhrobky většinou tvaru kříže z černé 
žuly nestejného provedení. Jejich forma kolí-
sala od úrovně velmi kvalitního uměleckého 
řemesla (litinové kříže a některé kamenné po-
mníky) až po velmi průměrnou úroveň zhoto-
vení. 
Špatný technický stav řady pomníků, nesrov-
nalosti a zjevné nepřesnosti v nápisech a cel-
kově neutěšený stav hřbitovního oddělení byly 
hlavní důvody, které vedly k rozhodnutí vy-
pracovat návrh nového uspořádání oddělení.

PŘÍPRAVA PROJEKTU
Během přípravy projektu a shromažďování 
podkladů se objevila řada vážných otazníků 
a nejasností, jejichž objasnění ovlivnilo celko-
vý návrh. Mezi zásadní problémy patřila otáz-
ka, jak vypadá podzemní část hrobky biskupů 
Říhy a Hloucha. Pamětníci pohřbu biskupa 
Hloucha se rozcházeli nejen ve vzpomínkách 
na jednotlivé detaily, ale objevily se dokon-

pohřbu biskupa Hloucha, který bylo nutno 
zorganizovat narychlo a ve velmi nepřízni-
vých společenských poměrech, byla klenba 
zjevně probourána a do sutin, které zasypaly 
rakev biskupa Říhy, byla uložena rakev bisku-
pa Hloucha. Zjištění těchto skutečností uspíši-
lo přípravu stavebních úprav celého oddělení 
kněžských hrobů. 
Současně bylo nezbytné provést již zmiňo-
vané zdokumentování původního stavu kněž-
ských hrobů, se kterým souvisela mravenčí 
práce zjišťování údajů (dat narození a úmrtí) 
všech pohřbených kněží, kterých je v oddělení 
VIII.a přibližně šedesát. S touto činností po-
mohl zejména P. Kulhánek, bez jehož úsilí by 
celý přípravný proces nebyl myslitelný. 

Zvláštní kapitolu tvořilo náročné projedná-
ní záměru s orgány státní správy, které byly 
záměrem biskupství stavět novou hrobku po-
někud zaskočeny. Některé momenty byly až 
úsměvné; ukázalo se například, že současný 
stavební zákon z r. 2006 nepočítá se stavbou 
podobných zařízení a neví si s nimi rady. Sta-

Už skoro tři měsíce probíhají v odděle-
ní kněžských hrobů na hřbitově sv. Otýlie 
v Českých Budějovicích rozsáhlé stavební 
úpravy, jejichž cílem je poměrně zásadní 
změna uspořádání tohoto místa. Jedná se 
nepochybně o velmi specifickou a ojedině-
lou stavební zakázku, která je pro autora 
návrhu (i těchto řádek) stejně jako pro rea-
lizační firmu Jihokámen velkou výzvou a zá-
roveň i poctou. Vlastní realizaci předcháze-
la nejméně rok a půl trvající příprava, která 
zahrnovala mnoho různorodých a zároveň 
i zajímavých činností. V první řadě bylo 
nutné provést zaměření původního stavu, 
fotodokumentaci a průzkum archivních ma-
teriálů, který přinesl řadu nových poznatků.

Stav před rekonstrukcí

ce názory, že biskupové Říha a Hlouch byli 
pohřbeni do země a že na hřbitově sv. Otýlie 
žádná biskupská hrobka není. Tento názor 
podporovala také správa hřbitova, která uve-
dené hřbitovní místo vedla jako hrob. 
Tyto vážné rozpory nakonec vedly k rozhod-
nutí biskupskou hrobku otevřít. Hrobka byla 
poprvé otevřena na podzim roku 2009 za účas-
ti otce biskupa Pavla Posáda a generálního 
vikáře P. Adolfa Pintíře, který je iniciátorem 
celého záměru. Potvrdilo se, že podzemní část 
má charakter hrobky, vyzděné z plných cihel. 
Tato část ovšem byla silně zasažena nedáv-
nými povodněmi, které poškodily zejména 
rakve a ostatky. Největším překvapením bylo 
ovšem zjištění, že hrobka byla po pohřbu bis-
kupa Martina Josefa Říhy zaklenuta cihelnou 
klenbou a nemělo se do ní již pohřbívat. Při 

vební úřad v Českých Budějovicích se proble-
matikou stavby hrobky zabýval několik týdnů 
a po konzultacích s krajskými nadřízenými or-
gány rozhodl, že tyto stavby nespadají do jeho 
kompetence, čímž byl vytvořen skutečný pre-
cedens. 
Další problém tvořila vzrostlá zeleň – v da-
ném případě celkem čtyři proschlé túje, které 
ovšem podléhaly památkové(!) ochraně. Jejich 
pokácení vyžadovalo konzultaci a schválení 
záměru nejen památkovým úřadem, ale i od-
borem životního prostředí a odborem správy 
veřejného majetku magistrátu města. Samot-
ná správa hřbitova postupovala naštěstí velmi 
vstřícně a přispěla ke zdárnému dokončení ce-
lého schvalovacího procesu.
Před zahájením vlastní stavby bylo nutné 
provést vyzvednutí ostatků biskupů a jejich 



přechodné uložení do kostela sv. Prokopa 
v Českých Budějovicích. Ostatky byly exhu-
movány letos v červenci za účasti P. Adolfa 
Pintíře a MUDr. Tomáše Fuita, který zároveň 
sepsal zprávu o jejich stavu. Všechny ostatky 
byly značně poškozeny vlhkostí. Při otevření 
hrobky biskupa Bárty bylo zjištěno, že při jeho 
pohřbu za 2. světové války bylo druhotně vyu-
žito stávající kanovnické hrobky. Z tohoto dů-
vodu se jeho hrob nacházel excentricky mezi 
kněžskými hroby. 
Ostatky kněží nacházející se v blízkosti bis-
kupské hrobky bylo nutné kvůli stavebním 
úpravám rovněž vyzvednout a uložit znovu 
do země na jiném místě oddělení kněžských 
hrobů.  

NOVÝ NÁVRH 
Nový návrh uspořádání hřbitovního oddělení 
vychází ze snahy respektovat původní kon-
cept a ctít polohu stávajících hrobů. Duchovní 
i faktický střed celého prostoru bude i nadále 
tvořit hrobka biskupů Martina Josefa Říhy a 
Josefa Hloucha. Stávající náhrobek zůstane 
zachován a bude doplněn a rozšířen tak, aby 
byla zdůrazněna osovost hřbitovního oddělení 
s hlavní dominantou stávajícího velkého kří-

Ostatky biskupů jsou dočasně uloženy 
v kostele sv. Prokopa

Návrh nové biskupské hrobky - čelní pohled

Uspořádání kněžských hrobů - čelní pohled
že z černé žuly na pozadí světlého chladného 
kamene. 
Všechny doplňky stávajícího biskupského 
náhrobku budou provedeny ze světlé chladné 
žuly shodné s již užitým kamenem náhrobku. 
Kontrastní tmavé doplňky budou provedeny 
z černé žuly a oceli opatřené černým matným 
nátěrem. 
Kněžské náhrobky ve vlastnictví církve za bis-
kupským hrobem budou zrušeny a plocha bude 
zatravněna. Kněžské hroby před biskupskou 
hrobkou budou opatřeny novými kamennými 
náhrobky, které budou zhotoveny z kamene 
užitého pro biskupskou hrobku. Tvar nových 
náhrobků vychází jednak z volně interpreto-
vaného secesního tvarosloví a jednak z myš-
lenky zdůraznit dominantní kříž biskupského 
náhrobku jako hlavního motivu celého pro-
storu. Od zatravněných cestiček bude prostor  
kněžských hrobů oddělen oblými kamennými 
obrubníky. 
Nově navržená zeleň doplňuje architekturu 
náhrobků a zároveň vymezuje prostor kněž-
ských hrobů vůči dalším částem hřbitova. 
Okolo celého oddělení bude vysazen živý plot 
ze zimostrázu výšky cca 1,1 m, jenž vytvo-
ří zároveň druhý pohledový plán biskupské 
hrobky. Prostor kněžských hrobů zastíní dvo-
jice listnatých stromů (javor babyka).

Výsledkem navrhovaných úprav by mělo být 
vytvoření důstojného a pietního místa s jedno-
značným a čitelným prostorovým uspořádá-
ním, jež si tento významný prostor bezpochy-
by zaslouží. 

PROBÍHAJÍCÍ STAVEBNÍ ÚPRA-
VY
V současné době probíhají stavební práce 
na nové biskupské hrobce. Je hotová spodní 
stavba, vyzděná z lícovaných cihel klinker 
a pracuje se na kamenné nadzemní části. Této 
stavební fázi předcházelo odstranění stávají-
cích náhrobků, které byly uloženy v depozitáři 
biskupství. 
Po dokončení biskupské hrobky by měly příští 
rok na jaře pokračovat práce na nových kněž-
ských náhrobcích a vše by měla završit výsad-
ba nové zeleně. Všechny práce by měly být 
dokončeny v létě 2011.

Tomáš Fuit

Na projektové přípravě se podíleli: ing. Tomáš 
Fuit (autor návrhu), ing. Jiří Zikmund (stati-
ka), Jiří Olšan (návrh zeleně).
Vlastní stavbu provádí: firma Jihokámen - 
kamenické práce, firma Alienc s.r.o - spodní 
stavba.



Diecézní kancelář Papežských misijních děl

O tom, jak se děti stávají 
misionáři úsměvu

V naší suchdolské farnosti jsme misiím vě-
novali celý víkend. 
V sobotu odpoledne se sešly děti, přičemž 
setkání bylo zaměřeno misijně. Na začát-
ku v křížovce vyluštily slovo radost - tu 
máme přinášet svému okolí všichni, nejen 
misionáři. Aby si víc uvědomily, že každý 
z nás může přispět i maličkostí, zhotovily 
ze čtvrtky tácek pod hrníček, který se bude 
používat ve společenské farní místnosti. 
Sloužit jako misionář vyžaduje důvěru, tu 
si děti vyzkoušely v krátké překážkové drá-
ze, kterou prošly s pomocí kamaráda se 
zavázanýma očima. 
V sobotu večer jsme se sešli v koste-
le a modlili se Misijní růženec pro děti 
za úspěch v misiích, za misionáře, trpící 

Misijní neděle ve farnosti 
Suchdol nad Lužnicí



lidi atd. - na kříž z látky děti pokládaly sví-
ce v barvách světadílů. 
Společně jsme se modlili. Ale měli jsme 
možnost vyslovit i své prosby - v duchu při 
zapalování čajové svíčky a kladení na kříž, 
v modlitbách jsme totiž všichni navzájem 
spojeni na celém světě. Setkání jsme za-
končili adorací zaměřenou na problémy 
ve světě. 
No a v neděli při misijní mši jsme oslavili 
to, že každý je misionář a v misijní hym-
ně papežského díla dětí jsme odpovídali 
Pánu „Pošli mě, půjdu já“. Při mši se za-
pojilo víc dětí, protože při komentovaném 
obětním průvodu spojeném s přímluvami 
se neslo 11 darů. 
Pán Bůh zaplať všem. 
 Iva Hojková



UMĚLECKÁ DÍLA Z ČESKOBUDĚJOVICKÉ DIECÉZE V EXPOZICÍCH





Celý týden jsme sledovali, počasí a hlavně 
vítr. Také jsme zkontrolovali naše vybavení, 
zda draci budou schopni letu. Druhé neděl-
ní říjnové dopoledne s krásnou modrou ob-
lohou, kdy se ani lístek nehnul, nevěstilo nic 
dobrého.  O to větší radost jsme měli, když 
cestou na Tankáč začal vítr lehce pofukovat! 
Natož potom nahoře u lesa! Po chvíli se uká-
zalo, že letové podmínky jsou vlastně vyni-
kající. Děti pustily draky na nejvyšší možnou 
vzdálenost, kterou umožňovala délka šňůry. 
Bylo zajímavé sledovat, jak postupně přichá-
zejí další a další rodiny s dětmi a jakou radost 
vyvolal každý úspěch v letu nejrůznějších 
typů, tvaru, barev a provedení létajících před-
mětů. Napočítali jsme, že se letů zúčastnilo 
asi 40 dospělých a dětí. Vše mělo krásnou 
pointu v radosti dětí z létajících draků i drob-
ností, kterými byly děti odměněny za výdrž, 
než draky dostali do oblak. Již teď se těšíme 
na další podzimní ročník Drakiády!

Krátoškovi

TRADIČNÍ DRAKIÁDA NA „TANKÁČI“

Písmo svaté v životě farností českobudějovické diecéze
Písmo svaté v životě farností českobudějovic-
ké diecéze, tak zněl název metodiky, která se 
nám dostala do rukou v letošním roce. Po je-
jím přečtení jsme se snažili uvést Písmo sv. 
do každodenního života našich farníků. Měli 
jsme pracovat s liturgickými texty 23.-33. ne-
děle v mezidobí. Tolik fakta na úvod. Nyní si 
přečteme první část modlitby, která nás plně 
uvádí do témat, jež nám byla také dána: Víra 
– naděje – láska.
Můj Pane, věřím v tebe, posilni mou víru. Dou-
fám v tebe, oživ mou naději. Miluji tě, dej mi 
větší lásku... (použito z publikace ...a nezapo-
meň na modlitbu – A.M.I.S, FATYM Vranov 
n. D.). Tato slova krásně vystihují témata pro 
práci s Písmem.  
Ve farnosti Mladá Vožice jsme připravili ná-
stěnku s tématy, košíčky na věty z liturgického 
textu s lepidlem, liturgické texty a bílé papíry 
s linkami na věty. Technicky již bylo vše při-
praveno, následovala vlastní práce s farníky. 
(Nesmím též zapomenout, že také ve farním 
zpravodaji byli věřící se zamýšleným projek-
tem podrobně seznámeni.) O tom, že budeme 
pracovat ve skupinách, které se pravidelně 
scházejí na faře, jsme nepochybovali (členky 
živého růžence, rodiny, ministranti a v letoš-
ním roce také biřmovanci). Chtěli jsme zapojit 
i věřící, kteří chodí pravidelně v neděli na mši 
sv. a na zbytek týdne se ztrácejí z očí. 
Týden předem a v den zahájení (23. neděle 
v mezidobí) jsem všechny věřící předem mší 
sv. seznámila s postupem práce s Písmem sva-
tým, s tím, že i po mši jim budu k dispozici 
s výkladem. K mé velké lítosti lidé z kostela 
prchali jako bodnutí včelou v obavě, že se bu-
dou muset vrátit do školních lavic. Celý týden 
jsem se trápila s tím, jak nenásilnou formou 

přizvat farníky ke spolupráci. Pak mi snad 
Duch svatý vnukl slova, která jsem jim další 
neděli při mši svaté řekla. Česká biskupská 
konference s našimi otci biskupy vyhlásila 
tento rok rokem, ve kterém se chtějí věnovat 
Písmu svatému a učit se naslouchat Božímu 
slovu, které našim předkům zpřístupnili slo-
vanským překladem svatí bratři Cyril a Meto-
děj... Když to po nás chtějí otcové biskupové, 
je to nejen jejich naléhavá prosba ke všem vě-
řím, ale také hlas Boží. Biskup je dle řeckého 
překladu dohlížitel, ochránce, zodpovědný. 
Je v křesťanství nejvyšším představitelem di-
ecéze, jenž je považován za nástupce apošto-
lů, které ustanovil Ježíš. S chvějícím hlasem 

jsem jim přednesla tato slova. K mému vel-
kému údivu po mši sv. začali lidé přicházet 
a brát si liturgické texty. Pak již začaly bílé 
věty zaplavovat barevná pole našich témat 
na nástěnce v kostele (viz foto). Plně se také 
začaly naplňovat skutečnosti, na něž jsem far-
níky upozorňovala. Věta z liturgického textu se 
mohla objevit jak u víry, tak u naděje či lásky. 
To podle toho, v jaké situaci se právě věřící 
nachází. Otec Jaroslav pracoval také ve skupi-
nách, o kterých jsem se zmínila v úvodu textu. 
Za dvě neděle vše skončí, já však pevně věřím, 
že to bude začátek věnování a naslouchání...

Ing. J. Kášková, 
katechetka z farnosti Mladá Vožice



SETKÁNÍ TAIZÉ
V ROTTERDAMU
27. 12. 2010-2. 1. 2011 

Pro přihlášené do 25.11. 
pouhých 2.000 Kč + 50 Euro 

Každoročně se několik tisíc mladých 
ve věku 17-35 let setkává v atmosféře Tai-
zé v nějakém evropském městě. Letos je to 
nizozemské přístavní město Rotterdam. 

Nikdy jsi ještě neputoval/a? 
Nikdy jsi ještě nebyl/a v Taizé?
Nevadí, nebudeš na to sám/a, 
společně tu pouť prožijeme...
Nevíš o čem je Taizé? 
Nejsi věřící?
Nevadí, Taizé je pro hledající, 
a to jsme PŘECE všichni...

Zúčastnit se pouti důvěry v Rotterda-
mu znamená...
... strávit 5 dnů s desetitisíci mladými lidmi 
z celé Evropy i odjinud.
... zažít živé společenství hledajících na ces-
tě životem.
... přijmout pohostinnost rodin, objevovat 
kulturu jiného národa a hledat možnosti, jak 
přispět přinášením pokoje.
... modlit se společnými zpěvy a tichem, 
nasloucháním, otevřít se kráse společenství 
s Bohem.
... poznat světla naděje, těch, kteří chtějí žít 
jinak, smysluplně, žít Evangelium uprostřed 
dnešního světa, prohloubit svou víru.

PRAKTICKÉ INFORMACE
Odjezd z Písku 27. 12. 2010 v cca 12 hod. 
Návrat 2. 1. 2011 v cca 12 hod. (ještě upřes-
níme). 
CENA: doprava 2000 Kč, ubytování, 
strava apod. 50 EUR (starší 37 let 75 
EUR).

PŘIHLÁŠKY DO 25. 11.: 2000 Kč + 50 
EUR
PŘIHLÁŠKY DO 20. 12.: 2500 Kč + 50 
EUR

PŘIHLÁŠKY posílejte na reload@
volny.cz. Je platná po přijetí potvrze-
ní e-mailem a uhrazení nevratné zálo-
hy ve výši 2 000 Kč na účet 670100-
2200351584/6210 (MBank, Tomáš 
Zavřel).

SE SEBOU: Bible, spacák, peníze, psa-
cí potřeby, průkaz totožnosti, cestovní 
pojištění.

Více informací najdete na www.re-
load2010.freepage.cz

PROČ: Jsme přesvědčeni, že by se každý 
měl zajímat, kam ho Bůh volá, co od něj žádá. 
V dnešní uspěchané době není jednoduché 
najít klid, čas a prostor na reflektování dosa-
vadního života a rozlišování své životní cesty. 
Aktivity TAMMÍM jsou zároveň způsobem, jak 
žít a rozvíjet svou mužskou spiritualitu. Věří-
me, že každý muž v sobě nese svou vlastní, 
osobitou spiritualitu, kterou denně žije. Ob-
zvlášť v křesťanském bratrském společenství 
mužů se tato spiritualita může rozvíjet a pro-
hlubovat, a to nejrůznějšími způsoby: společ-
nou prací, modlitbou, při sdílení duchovních 
a jiných zkušeností ve společenství učední-
ků, při stolování, meditaci a obzvlášť při spo-
lečném slavení Eucharistie. 

KDE: Arcibiskupský seminář, Thákurova 3, 
160 00 Praha 6; mapa: poloha 50°6‘8.173“N, 
14°23‘13.895“E

KDY: 26.-28. 11. 2010 (pátek-neděle)

PŘÍJEZD: Ubytování je možné od pátečního 
podvečera, zahájení v 18 hod. večeří.

ODJEZD: Obvykle končíme v neděli obě-
dem ve 13 hod. Najdi si spoj, který odjíždí 
nejdříve v 15 hod., abys měl čas se rozloučit 
a dojet na nádraží.

UBYTOVÁNÍ: po 2 až 6 osobách na pokoji. 
Sebou vlastní prostěradlo, ručník a spacák.

STRAVA: Od páteční večeře do nedělního 
oběda bude o Tebe dobře postaráno. Semi-
nární kuchařky jsou vynikající!

PROGRAM: Víkend budeš z části prožívat 
ve skupinkách s vrstevníky pod vedením 
bohoslovců. Bude dost příležitostí k svátos-
ti smíření a/nebo k duchovnímu rozhovoru 
s jedním z kněží, kteří si udělají tento víkend 
čas. V sobotu večer bude celovečerní adora-
ce zakončená svátostným požehnáním a ná-

sledně vigilie. Program bude společenský, 
naučný a duchovní. 

S SEBOU: 
BIBLI (tj. Starý a Nový zákon).Kdo nemá, 
tomu ji můžeme zapůjčit. Dále psací potřeby 
()tužku, papír/sešit).

SPORTOVNÍ OBLEČENÍ: před obědem bude 
pro sportovce možnost si zahrát fotbal. Pro 
nesportovce budou v nabídce společenské 
hry a kulturní výlet.

MINISTRANTSKÉ OBLEČENÍ: pro ty, kteří 
chtějí při mši svaté ministrovat.

MODLITBU: rádi bychom Tě vyzvali, aby ses 
s námi modlil za adventní TAMMÍM: za sebe, 
za ostatní účastníky, za hosty, za bohoslovce.

KAPESNÉ: pro případ, že si budeš chtít kou-
pit něco na zub v našem seminárním ob-
chůdku.

HUDEBNÍ NÁSTROJ: pokud ses přihlásil 
do kapely TAMMÍM. 

DOBROU NÁLADU: bez ní nevytvoříme pra-
vé společenství učedníků.

PŘÍSPĚVEK: Vybíráme dobrovolné příspěv-
ky. Snažíme se připravit kvalitní a obohacující 
program; chceme v plné míře nabídnout naši 
pohostinnost a budeme rádi, pokud nám bu-
dete moci přispět a tím snížit nemalé náklady 
spojené s pořádáním této duchovní obnovy. 
Protože se na to po každé ptáte: tento rok do-
poručujeme příspěvek 300-400 Kč na osobu 
(podle finančních možností). Částku můžete 
zaplatit v hotovosti při registraci. Pomůže-
te nám pokrýt náklady víkendu, ale pozor: 
i když nemůžete nic přispět, přijeďte – peníze 
by pro nikoho neměly být překážkou k účasti!
Na všechny se těší

Bohoslovci Arcibiskupského semináře

26.-28. 11. 2010: Adventní Tammím
Bohoslovci Arcibiskupského semináře v Praze pořádají duchovní obnovu advent-
ní TAMMÍM pro mladé muže od 15 do 30 let, kteří chtějí prohloubit svou víru a při-
pravit se na adventní a vánoční dobu v bratrském společenství.



DIECÉZNÍ KATECHETICKÉ STŘEDISKO

V sobotu 6. listopadu 2010 se konal v Čes-
kých Budějovicích podzimní jednodenní se-
minář pro katechety, tzv. „Katechetický den“. 
Jeho hlavním tématem byla životní cesta bl. 
Johna Henryho kardinála Newmana. Zúčast-
nilo se ho na 35 katechetů z celé diecéze. Ješ-
tě před samotným zahájením semináře došlo 
k milému překvapení: v klášterním sále kos-
tela Obětování Panny Marie (místě konání) se 
„objevilo“ 16 neznámých mladých lidí – evi-
dentně „ne-katechetů“. Jednalo se o skupinu 
biřmovanců, kteří přijeli v doprovodu svých 
dvou vedoucích z Prahy, aby se v rámci své 
přípravy seznámili s osobností kardinála New-
mana. 

Seminář začal přednáškou a prezentací zá-
kladních informací o životních osudech kardi-
nála, kterou připravilo katechetické středisko, 
resp. bc. Olga Švecová a P. Miroslav Šašek. 
Následovala přednáška Mgr. Františka Štěcha, 
Th.D. (katedra systematické teologie TF JU 
v Českých Budějovicích) na téma: J. H. New-
man – teolog, ve které přednášející přiblížil 
posluchačům především Newmanovy teolo-
gické úvahy o vztahu rozumu a víry. Vycházel 
ze čtyř pozic: 1. rozum, který dokazuje víru; 
2. víra bez rozumu; 3. rozum bez víry; 4. víra 
může být rozumná. 
Tyto úvahy vedly Newmana k posunu od ang-
likánského postoje „pouze víra“ ke katolické-
mu „rozum s vírou spolupracuje“ a v koneč-
ném důsledku se podílely na jeho konverzi 
ke katolické církvi. Přednášky na teologické 
téma jsou mnohdy (nejen) pro laiky náročné 
pro své pojmosloví, latinské názvy i málo 
známé souvislosti. Právem proto zaznělo 
na konci přednášky poděkování dr. Štěchovi 
za to, „že se mu podařilo explicitně vyjádřit 
vztah víry a rozumu tak, abychom to pocho-
pili i my laici“.

V odpoledních hodinách pokračoval seminář 
přednáškou proděkana pro studium na TF 
JU, ThDr. Rudolfa Svobody, Th.D. Zvolil 
si téma Církev v 19. století. Dr. Svoboda se 
hned v úvodu zmínil, že toto století je v histo-
rických kruzích známé pod pojmem „dlouhé“ 
století. Jeho začátek a konec nelze totiž vy-
mezit pouze několika málo lety kolem r. 1900 
a 2000, jak je obvyklé u jiných století. Počátky 
změn, které se plně projevovaly v průběhu 19. 
století, bychom mohli, podle některých his-
toriků, najít už v době Francouzské revoluce 
(1789), nejpozději pak v roce, ve kterém padl 
císař Napoleon (1813). Konec století pak na-
stává ukončením 1. světové války (1918).
Zatímco svět procházel revolučními promě-
nami, církev setrvávala (jako po mnohá staletí 
předtím) ve své obranné pozici. Obraz círk-
ve v 19. století lze charakterizovat jako hrad 
– pevnost na skále, kterou obklopuje bouřli-

Katechetický den

vé vlnobití. Církev vymezuje své vlastní po-
zice, někdy je v pozici obrany proti útokům 
proměňující se společnosti. Změnu v tomto 
postoji přinesla encyklika papeže Lva XIII. 
– Rerum novarum (O nových věcech), vyda-
ná 15. května 1891 (první sociální encyklika 
církve). Nejdůležitějším jejím přínosem bylo 
oficiální stanovisko církve k sociální pro-
blematice a pojmenování problémů tehdejší 
společnosti. Postavení římskokatolické církve 
v českobudějovické diecézi v 19. století při-
blížil ThDr. Svoboda posluchačům názorným 
příkladem: kauzou plánované výstavby nové 
katedrály v Českých Budějovicích místo stá-
vajícího katedrálního (děkanského) kostela sv. 

Mikuláše za biskupa Martina J. Říhy (1885-
1907). 
Závěrečná slova přednášky byla věnová-
na tomu, jak se projevoval v 19. století život 
církve v médiích. Reportéři píšící do renomo-
vaných i regionálních novin se věnovali více 
věcem „bulvárním“ než tématům, která by 
vedla čtenáře k otázkám a hledání odpovědí. 

Nemálo z nás posluchačů si v tomto okamžiku 
vzpomnělo na biblický výrok, se kterým nelze 
než souhlasit: „Co se dálo, bude se dít zase, 
a co se dělalo, bude se znovu dělat; pod slun-
cem není nic nového.“ (Kaz 1,9)

-au-

Sál klášterního kostela. 

Mgr. František Štěch, Th.D. ThDr. Rudolf Svoboda, Th.D.



DIECÉZNÍ KATECHETICKÉ STŘEDISKO

27. 11. 2010 (sobota)

ŘÍMSKOKATOLICKÁ 
FARNOST TŘEBOŇ

již tradičně pořádá 

Pouť za rodiny 
a duchovní 

povolání

9.30 hod. 
PRŮVOD Z NÁMĚSTÍ

10 hod. 
MŠE SVATÁ

11 hod. 
PŘEDNÁŠKA 

doc. ThLic. PaedDr. Martina Weise, 
Th.D., TF JU

následuje
DIVADLO O SV. ANEŽCE 

ROZPRAVA (s doc. M. Weisem)

14.30 hod.
ADORACE A MODLITBY 

za počatý život

Svatohubertská mše na Klokotech
Svatý Hubert, jemuž se podle legendy zjevil 
jelen s křížem mezi parohy jako výzva k ob-
rácení k Bohu, byl od 10. století uctíván jako 
patron myslivců. Hrabě František Antonín 
Sporck přenesl tento zvyk do naší země a za-
ložil Řád sv. Huberta jako rytířský, myslivecký 
řád uznávající křesťanské principy života. 
Také v dnešní době myslivci vzdávají hold 
svatému Hubertovi a při jejich významných 
setkáních v Čechách a na Moravě se kona-
jí tzv. Svatohubertské mše svaté, které jsou 
nejčastěji doprovázené hudbou, kterou v roce 
1991 složil dr. Petr Vacek. Sám skladatel mož-
ná netušil, jaké obliby jeho Hubertská mše B 
dur na text Josefa Selementa pro lovecké rohy 
se zpěvy dosáhne. Za dvě desetiletí se stala 
součástí kulturní tradice našich myslivců, je 
hrána a zpívána v kostelích, kapličkách, v pří-
rodě. V roce 1999 byla dokonce představena 
i Svatému otci Janu Pavlu II. při příležitosti 
darování vánočního stromu prezidentem Vác-
lavem Havlem Vatikánu.
V sobotu 30. října 2010 se Svatohubertská 
mše svatá se zmíněnou hudbou konala v kos-
tele Nanebevzetí Panny Marie na Klokotech. 
Myslivci z Klokot a Zahrádky, jejich rodi-
ny, přátelé a všichni věřící ji společně slavili 
za doprovodu Táborského chrámového sboru 
a mladých hornistů z Tábora, Plané nad Luž-
nicí a Frahelže. 
Mši svatou sloužil duchovní správce klokot-
ské farnosti P. Jiří Můčka, OMI. 

V kázání promluvil o svém hlubokém vztahu 
k přírodě jako dokonalému dílu našeho Stvo-
řitele a o ušlechtilém poslání myslivců pečo-
vat o ni a chránit ji.
Po skončení slavnostní bohoslužby mladí 
hornisté potěšili přítomné ještě milým „pří-
davkem“ před klokotským kostelem. -hb-

V sobotu 23. října se patnáct dětí z našich far-
ností (s šesti dospělými) vydalo na již tradiční 
podzimní výlet. Letos vedla naše cesta do Jin-
dřichova Hradce. 
Už samotné cestování vlakem bylo pro většinu 
dětí velkým zážitkem (z Obrataně do Jindři-
chova Hradce jsme se svezli „úzkokolejkou“). 
V Jindřichově Hradci jsme nejdříve vystoupali 
na třicet pět metrů vysokou věž kostela Na-
nebevzetí Panny Marie. Odměnou za zdolání 
schodů nám byl krásný výhled na město a oko-
lí. Pak vedla naše cesta do muzea, kde jsme 
si kromě jiného prohlédli Krýzovy pohyblivé 
jesličky.
Do kostela Nanebevzetí Panny Marie nás do-
provodil místní duchovní otec Jiří Špiřík, který 
nám zároveň trochu přiblížil historii kostela. 
Obdivovala jsem jeho trpělivost, protože děti 
vzaly prohlídku kostela velmi důkladně. 
Před kostelem následovalo focení na 15. po-
ledníku (prochází rohem kostela Panny Marie 
Nanebevzaté). A potom přišel čas na „roz-
chod“. Na ten se vždycky těší zvláště ty starší 
děti (deset až třináct let), kterých byla tentokrát 
většina. Ještě jsme si prohlédli zámek a zahra-

Výlet do Jindřichova Hradce

du okolo něj. Procházka okolo rybníka Vajgar, 
který přiléhá k zámku, byla také příjemná. 
Výlet končil společnou návštěvou cukrárny, 
kde si děti pochutnaly na zmrzlinovém poháru 

a dospělí chvíli odpočívali u kávy. Do Tábora 
jsme se vrátili po šesté hodině večer unaveni, 
ale plni krásných zážitků. 
 Marcela Samcová  



DIECÉZNÍ CENTRUM MLÁDEŽE

„Doháje, zase mi to ujelo!“ nadávám, zatímco se 
dívám na vzdalující se autobus. Proč to museli 
organizátoři dát až na takový konec světa? V tom 
okamžiku to fakt nedokážu pochopit. Poslední 
spoj do Kvildy nemám šanci chytit, tak alespoň 
za pár hodin dojedu do Vimperka, třeba mě tam 
někdo zachrání. Poučení pro příště: u autobusů je 
třeba mít víc než jen pět minut na přestup. Jako 
obvykle mě po zoufalém telefonátu zachraňuje 
Roman, takže se na ten konec světa dostaneme 
někdy o půl deváté…proto vám toho o první 
přednášce nemůžu moc říct, přišel jsem ke konci 
a měl jsem moc velký hlad na to, abych vnímal 
moře informací o knězích.
Dovídám se, že mám na starosti liturgii (horšího 
člověka pro tohle opravdu vybrat nemohli), na-
štěstí k sobě dostanu sympatickou holku, Anič-
ku. Vymyslíme liturgii na celý týden, což se uká-
že jako jednodušší než jsem čekal. Pak je čas až 
do jedenácti na cokoliv, co chceme dělat.
Prohlídka fary přichází na řadu jako první. Ko-
nečně chápu, proč se tentokrát koná animátorský 
víkend zrovna tady. Prostory jsou tu jedním slo-
vem luxusní. Tři koupelny, celkem velká hlavní 
místnost (neustále oplývající jídlem a pitím)a 
hlavně obrovský dvoupatrový pokoj pro kluky, 
takže se tam fakt vejdeme úplně všichni. Po pro-
hlídce následoval nekonečný pokec se spoustou 
lidí co jsem neviděl snad věky, takže na spánek 
dojde až někdy k jedné hodině ráno. Pokud si 
říkáte, že to je opravdu pozdě, Roumen by ne-
souhlasil. Ten šel spát až s přicházející hodinou 
čtvrtou.
„Vstávejte!“ - „Nééé, já chci ještě spát“ – „Ne-
dostanete snídani!“ – „Hned jsem tam!“. Vstávat 
o víkendu v osm ráno je trochu nezvyk. Přesto 
to zvládáme a plni sil díky chlebům s nutellou, 
koláčkům a podobným dobrotám jdeme na první 
přednášku. O novém zákoně mluví Michal, jehož 
přednášky mám opravdu rád. Spousta souvislos-
tí, porovnání jednotlivých evangelií a překvapivé 
informace o tom co si každý myslel že už dob-
ře zná a chápe. Potlesk na konci je zasloužený. 
Po obědě se jde na oblíbenou část každých ani-
mátorů – hru. Tentokrát šlo o to najít v lesích 
a loukách kolem cesty 20 citátů z nového zákona. 
Jenže nalezením to nekončí – celý citát, včetně 
údajů o místě z bible odkud je, jsme si museli za-
pamatovat a pak ho na okraji lesa napsat na papír. 
Jakékoliv chyby, až na špatné čárky nebo i/y se 
netolerují a místo plusového bodu za citát je vám 
strženo půl bodu. Soutěžily čtyři týmy, samozřej-
mě vyhrál ten můj, jenže: dochází k nepochopi-
telnému omylu. Já, kapitán teamu č. 1 píšu na pa-
pír „jsme jedničky“ aby bylo jasné jaký jsme 
tým a jak moc jsme dobří. Lucka Kusová ovšem 
nechápe můj smysl pro humor a na papír připi-
suje dvojku v kroužku. Organizátoři samozřejmě 
jsou zmatení, a ptají se Mirky (ne mě, kapitána), 
zda jsme teda tým č. 1 nebo tým č. 2 . Mirka je 
přesvědčená, že jsme „dvojky“ a ke všemu ukáže 
na špatný papír, tvrdíc že je náš. Tak jsme tedy 
vyhráli, ale vyhlášeni byli ti špatní díky nepo-
chopitelné chybě dvou lidí z mého teamu. Já tu 
čokoládu tak chtěl! Tomáš Tichý

Animátoři na Kvildě
„Dobrý den, tady je Slávek Klecandr, volám 
správně na Diecézní centrum mládeže?“ Po-
dobnými slovy začal můj rozhovor se Sláv-
kem, který dal vznik myšlence uspořádat 
jeho koncert. Ten proběhl 21. října od 19 hod. 
v klášteře na Piaristickém náměstí.
S pořádáním koncertu je často spojena i peri-
petie s autorskými právy. Pokud je totiž autor 
textu či hudby zastupován OSA (Ochranným 
svazem autorů), musí být jakýkoliv koncert, 
na kterém se textů použije, nahlášen a schvá-
len právě od nich To bohužel platí i tehdy, 
když autor prezentuje pouze svou vlastní tvor-
bu. Připravenou žádost jsme zaslali na adresu 
českobudějovické pobočky, která byla uvede-
ná v tiskopise, ale co se nestalo. Když se delší 
dobu nikdo neozýval, zjistil jsem po telefo-
nátu na centrálu OSA, že pobočka v Českých 
Budějovicích byla zrušena a že se vše přeposí-
lá na centrálu, což zpracování žádosti zdrželo. 
Málem mi zatrnulo. Nakonec se ovšem zada-
řilo a všechno bylo v pořádku.
Ve čtvrtek 21. října jsem byl trochu nervózní, 
protože to byl první koncert, který jsem při-
pravoval, a tak jsem měl obavy, jestli všech-
no dobře dopadne. Trošku jsem si před kon-
certem zanadával. Přeci jenom - Vendy byla 
na setkání v Brně a já na to zůstal sám. Proce-
dil jsem mezi zuby: „No jo, Vendy si jede ně-
kam zasedat a já abych to tady oddřel všechno 
sám…“ Když jsem šel z DCM domů, plánoval 
jsem cestou koupit pro Slávka kytku na podě-
kování, ale na mém oblíbeném květinářství, 
kde jindy kupuji květiny své ženě, byla cedule 
„Z technických důvodů dnes zavřeno“. Tiše 
jsem zanadával, že musím chodit jinam, ale co 
se dalo dělat. Doma jsem si asi hodinku odpo-
čal a hurá na „piarák“, kde mě už očekával pan 
kostelník Míchal.

Když se ozval Slávek, že už je v Českých Bu-
dějovicích, objevil se nový zádrhel - jak ho 
navigovat labyrintem jednosměrných uliček 
u Piaristického náměstí, ale nakonec se i ten-
hle problém podařilo vyřešit a my se mohli  
věnovat přípravě koncertu. Slávek měl přípra-
vu aparatury už bravurně zvládnutou, tak se 
vše stihlo za chviličku, a kolem 18:45 se již 
začali trousit první koncertuchtiví posluchači. 
V té chvíli jsem si trochu oddechl, že se vše 
v pořádku zvládlo a již jsem jen netrpělivě 
přepočítával, kolik přišlo lidí. Ještě kolem 19 
hod. se postupně trousili poslední opozdilci, 
a tak jsme počkali pár minut a začali. Roman 
Dvořák nejdříve umělce krátce uvítal a poté už 
mu předal slovo. O Slávkovi jsem si již dávno 
předtím našel, co o něm říkal Milan Tesař z rá-
dia Proglas: „A když se vám někdy podaří sly-
šet Slávka živě a samotného, budete překvape-
ni, kolik muziky dokáže ještě dnes jeden člověk 
s kytarou udělat.“ Docela mě to zaujalo, ale 
musím říct, že po jeho koncertu jsem musel 

Koncert Slávka Klecandra

Tři výrazy uvedené v nadpisu se spojily 
v jednu akci. Během podzimních prázdnin 
se setkalo několik mladých lidí na Diecéz-
ním centru života mládeže (DCŽM) ve Kti-
ši, aby spoluprožili volný čas. Uvádět počet 
mladých je složité, poněvadž se jich vystří-
dalo během pěti dnů na třicet, ale dohro-
mady nás bylo vždy kolem patnácti.
Jako náplň byly nabídnuty náležité aktivity. 
Během každého dne jsme se společně se-
tkávali k modlitbě a ke slavení eucharistie. 
Významnou část programu zabírala také 
práce – a sice skládání dřeva do nových 
přístřešků. Při této činnosti nechyběla zá-
bava, ale pokaždé následovala též únava. 
Nechyběla ale ani nabídka her, možnost 
relaxace, popovídání atd.
Díky všem, kdo tvořili příjemnou atmosféru 
prázdnin i všem, kdo přiložili ruku k dílu!

Roman Dvořák

Podzim-prázdniny-Ktiš

dát této větě za pravdu. Koncert stál opravdu 
za to a Slávkovy zhudebněné žalmy byly moc 
krásné. 
Chtěl bych na závěr Slávkovi poděkovat 
za jeho pěkný koncert a také děkuji všem, kteří 
pomohli s jeho realizací.

Honza Liška

Ve dnech 21.-24. 10. 2010 bylo možné potkat se 
na DCŽM Ktiš se skupinkou 13 mladých kluků 
a holek z Rakouska. Tato skupina, za doprovo-
du vedoucího, zde pobývala v rámci projektu 
s názvem „72 hodin bez kompromisu“. Cílem 
tohoto projektu bylo během 72 hodin splnit za-
daný úkol - tím na Ktiši byla úprava hřbitova 
okolo kostela. Nutno podotknout, že mladým 
návštěvníkům nechybělo odhodlání ani vůle 
k práci a tak se zadaného úkolu zhostili velmi 
dobře. 
Projekt 72 hod bez kompromisu je každoročně 
pořádán Katholische Jugend Österreich (Ra-
kouská katolická mládež), přičemž dobrovolní-
ci - mladí z Rakouska - vyjíždějí na různá místa, 
kde pomáhají, s čím je potřeba. Letošního roč-
níku se zúčastnilo 5000 mladých, kteří utvořili 
cca. 400 pracovních skupin.
Tento zájem a snaha pomoci i na Ktiši je samo-
zřejmě velmi příjemný a milý. Proto bych chtěl 
i touto cestou naší pracovní skupince poděkovat 
za jejich práci. Nejenom že pomohli a upravi-
li starý hřbitov, ale svým nadšením získali pro 
práci i několik dětí přímo z Ktiše, které se také 
do práce zapojily. Uznání za svůj výkon získali 
i od starostky Ktiše paní Ilony Mikešové, kte-
rá se s celou skupinou přišla v neděli rozloučit 
a předala jim malý dárek.

David Urban

72 hodin bez kompromisu



DIECÉZNÍ CENTRUM MLÁDEŽE

Příští Světový den mládeže se uskuteční v srp-
nu 2011 v Madridu. Přihlašovat se již může-
te na Diecézním centru mládeže v Českých 
Budějovicích, nebo na HYPERLINK „http://
www.ado.cz/madrid-eprihlaska/“www.ado.cz/
madrid-eprihlaska. Je více možností, jak se lze 
setkání účastnit. Je možné jet na předprogram 
do Tarragony, přímořského města, už od 8. 8., 
kde budou tzv. Dny v diecézích. Samotné Dny 
v diecézích začnou 11. 8. Celý předprogram 
trvá do 16. 8., kdy se poté přesuneme do Mad-
ridu.
I když je Madrid poměrně sužován okolní ne-
hostinnou přírodou, nikdo mu nemůže upřít ti-
tul královského a hlavního města monarchie. 
Má více než tři milióny obyvatel a sídlí zde 
pochopitelně většina státních institucí, a také 
pro celé Španělsko důležitých firem. Na dru-
hou stranu je pravda, že je Madrid ve vnitro-
zemí a teploty v létě jsou zde opravdu vysoké. 
Proto je dobré se na Světový den mládeže ná-
ležitě připravit a nepodcenit horko.

I když Madrid nemá moře, přitáhnou vás 
do tohoto města jeho památky. Moře si může-
te náležitě užít už v předprogramu, který bude 
probíhat v Tarragoně. Památek je v Madridu 
nespočet, ale i pompézních kruhových náměs-
tí, různých zákoutí a přírody. Typickým slo-
hem pro Madrid je renesance. Maurská kultu-
ra se neměla šanci prosadit zejména proto, že 
se španělští vládci snažili její stopy zahladit. 
Na druhou stranu umí být Madrid také super-
moderní, může se například pochlubit čtvrtě-
mi plnými mrakodrapů ve slušné vzdálenosti 
od centra. 

Jeden z historických monumentů, který stojí 
za zmínku, je Palacio Real. Ten byl postaven 
právě maurskými vládci už v roce 852, nic-
méně tehdy se ještě jmenoval Alcázar. Po re-
konkvistě ho v původní podobě používali 

i španělští vládci, nicméně v 18. století vyho-
řel a byl přestavěn do současné podoby, je to 
takový „renesanční obr“. Je typický zlacenými 
sály, stropními freskami a monumentálními 
lustry. Dnes je používán především k repre-
zentativním účelům a je jednoznačnou domi-
nantou města. V okolí pak naleznete některé 
slavné parky, jakými jsou například Casa de 
Campo, Parque de Atracciones, nebo Jadrin 
de Sabatini. Naproti Palacio Real pak stojí je-
den z největších a nejslavnějších madridských 
kostelů, Virgen de la Almudena. 

Je zde nespočet muzeí, kde můžete najít na-
příklad kopii fresek ze slavné jeskyně Alt-
amira. O víkendech v nich navíc bývá vstup 
zdarma. Hlavním náměstím města je Plaza 
de Espaňa, kde se nachází i jeden z pomníků 
Miguela de Cervantes a jeho knižních hrdinů 
Dona Quijota a Sancho Panzy. Nejkrásnějším 
náměstím je ovšem Plaza Mayor, kde se v mi-
nulosti konaly i býčí zápasy. Od ledna 2011 
chtějí v Katalánsku býčí zápasy zakázat, čili 
ti, kteří by se chtěli tohoto tradičního zápasu 
na předprogramu v Tarragoně účastnit, mají 
smůlu. Ovšem o zábavu v předprogramu bude 
bohatě postaráno. O Tarragoně se více dozvíte 
v příštím čísle. Pro milovníky sportu stojí roz-
hodně za zmínku královský fotbalový klub FC 
Real Madrid. 

Cena Světových dnů mládeže je 4900 Kč 
a 173 EUR. Zaplatit můžete také jen v koru-
nách, 9400 Kč. Můžete se samozřejmě přihlá-
sit i do pořadatelů, kteří budou mít předpro-
gram v Madridu. Výše zmiňovaná cena platí 
pro Světové dny mládeže od 16. 8. Příplatek 
na předprogram je jen 30 EUR, který pokryje 
stravování. 

Slunné Španělsko a setkání se Svatým otcem 
láká nejednoho poutníka, aby se začal učit tak 

MADRID
krásný a temperamentní jazyk jako je španěl-
ština. Nebo kdo by si chtěl zlepšit náladu a po-
stavu, může začít navštěvovat kurzy latinsko-
amerických tanců, případně zajít do španělské 
restaurace. Ovšem, co je pro nás nejdůležitěj-
ší, je se za toto setkání modlit. Nebát se více 
otevřít Kristu a jak říká motto tohoto setkání: 
V Kristu zapusťte kořeny,  na Něm postavte 
základy, pevně se držte víry. 

Vendula Krůlová

17. 11. 2010
17. listopad aneb svíčková mše trochu jinak... 
Zveme všechny na již tradiční setkání studen-
tů a studentek středních i vysokých škol, kte-
ré bude letos přesně 17. listopadu v klášteře 
na Piaristickém náměstí v Českých Budějovi-
cích. Čeká nás jako každý rok tradiční „svíč-
ková mše“ (mše svatá při svíčkách - neplést 
s populárním českým jídlem:) s následným 
setkáním u něčeho dobrého. Kromě toho se 
můžete těšit i na diskuzní setkání s prof. Era-
zimem Kohákem a prof. Karlem Skalickým 
a na film „The Plastic People of the Universe“. 
Více informací se dozvíte na plakátech nebo 
na www.signaly.cz/akce

19.-21. 11. 2010
Další víkend Animátorů se koná na faře 
na Hosíně.

23. 11. 2010
8. díl „Bez vytáček o křesťanství“ od 18:30 
v Solnici. Tématem bude (křesťanské) umění. 
Více se dozvíte na www.studentskestredy.cz/
bez_vytacek.php nebo na plakátech.

25.-26. 11. 2010
Sekce pro mládež ČBK zve všechny zájemce 
o pastoraci mládeže na 16. konferenci o mlá-
deži, jejímž tématem je „Mladý člověk a ro-
dina“. Konference bude v Olomouci, více se 
dozvíte na DCM nebo na jakes@cirkev.cz

26.-28. 11. 2010
Proběhne na Lomci první víkend nového kur-
zu Biblická škola. Ještě je možné se přihlásit!

3.-5. 12. 2010
Diecézní setkání animátorů mládeže (SAM) 
na Ktiši.

17.-19. 12. 2010
Adventní duchovní obnova na Ktiši. Hlásit se 
můžete na dcm@bcb.cz

29. 12. 2010-2. 1. 2011
Silvestr na Ktiši. Hlásit se můžete na dcm@
bcb.cz 

-dcm-

Připravované akce 
pro mládež



Je  čas listopadových sychravých dní, kdy je 
nejútulněji právě doma. Ale i tak nejde o žád-
né povzbudivé období.
Na druhé straně je víc času na četbu dobré kni-
hy nebo právě na setkání u rodinného krbu.
Možná si jako rodiče nebo prarodiče po-
vzdychnete, že děti by potřebovaly víc ven 
a ono to nejde a že to už s nimi není k vydr-
žení. 
Možná právě vám se bude tedy hodit kniha, 
ze které vám v dnešním Setkání přinášíme 
„ochutnávku“ i námět k zamyšlení nad svou 
rodinou, proč děti zlobí a jak tomu účinně pře-
cházet...

Každý má své základní potřeby, které se sna-
ží uspokojit. Už od narození má dítě potřebu 
lásky a bezpečí, jež se naplňuje tím, že matka 
o ně pečuje, je v jeho blízkosti a věnuje se mu. 
Z uspokojení této potřeby v raném věku pra-
mení pozdější důvěra k okolnímu světu. Z po-
citu počáteční závislosti na ostatních vyplývá 
i pocit sounáležitosti. Zpočátku sice od ostat-
ních jenom dostáváme, ale postupně se osa-
mostatňujeme a začínáme druhým stále více 
dávat. Tím přispíváme k prohlubování pocitu 
sounáležitosti ve své rodině i k rozšiřování 
mimo ni. 
Pro pocit tělesné i duševní pohody musí byt 
uspokojeny všechny důležité potřeby - naše 
i dítěte. Patří sem potřeby tělesné, uznání 
a úcty, mentální, citové a duchovní. 

Naše chování je silně ovlivněno snahou uspo-
kojit potřeby. Je naučené a sleduje dosažení 
určitého cíle. Pokud nedosáhneme svým cho-
váním zadaných účinků, změníme ho tak, aby 
byly naše potřeby uspokojeny. Chovaní má 
tři základní složky: co děláme, co si myslíme 
a co cítíme. Když máme kontrolu nad tím, co 
děláme a co si myslíme, můžeme změnit i své 
emoce. Lidé se však často nechávají unést 
svými emocemi, které pak ovlivňují jejich 
myšlení a to, co dělají. Pokud chceme změnit 
své chovaní, musíme na základě racionálního 
uvažování změnit to, co děláme, a nový náhled 
může změnit i naše emoce. 
Rita McLeodová a Lynne Panasiuková, au-
torky vzdělávacího programu zaměřeného 
na zdokonalení osobních kompetencí pro mlá-
dež, od nichž tuto metodu přebíráme, uvádějí 
následující příklad, jak s konáním, myšlením 
a emocemi pracovat:
Jirka měl vztek. Dostal domácí vězení, protože 
se hádal se sestrou. Požádali jsme ho, aby se 
vrátil do situace, kdy byl potrestán a aby si-
tuaci posoudil (co dělal, co si myslel a jak se 
cítil). 
Nejprve jsme zjišťovali, co dělal. Jirka odpo-
věděl: „Hádal jsem se se sestrou. Pokračoval 
jsem v hádce, i když mi řekli, abych už pře-
stal.“ 

DIECÉZNÍ CENTRUM PRO RODINU

JAK VYZRÁT NA LISTOPAD
Pak jsme zjišťovali, co si přitom myslel. Jirka 
odpověděl: „Měl bych přestat. Tohle není fér. 
Proč to vždycky odnesu já?“ 
Nakonec jsme se zeptali, jak se přitom cítil. 
Jirka odpověděl: 
„Měl jsem vztek. Bylo mi nanic. Měl jsem po-
cit, že si na mě zasedli.“ 
V dalším kroku jsme Jirku požádali, aby si vy-
myslel dvě slova, která by vystihla, jaký by měl 
být, jakého by ho podle něj měli vidět ostatní. 
Jirka řekl: „Ohleduplný a sebevědomý.“ Pak 
jsme s ním provedli cvičení znovu. 
Nejprve jsme se zeptali: „Jirko, kdybys byl 
ohleduplný a sebevědomý, když ses hádal se 
sestrou, co bys udělal?“ 
Jirka řekl: „Odešel bych.“ Poté jsme položili 
otázku: „Jirko, kdybys byl ohleduplný a sebe-
vědomý a odešel bys, co by sis myslel?“ Jir-
ka odpověděl: „To jsem vyřešil dobře. Mám 
věci pod kontrolou.“ Nakonec jsme se zeptali: 
„Jirko, kdybys byl ohleduplný a sebevědomý 
a myslel si, že máš věci pod kontrolou a vyře-
šils to dobře, jak by ses cítil?“ Jirka řekl: „Byl 
bych spokojený, cítil bych se dobře.“ 
Posledním krokem je reflexe obou variant. 
Proto jsme se Jirky zeptali: „Jak by ses příště 
raději cítil?“
Pokusme se odpovědět na otázku, proč děti 
zlobí. Rudolf Dreikurs vypozoroval ve své 
praxi čtyři základní pohnutky chování dětí, 
které rodiče vnímají jako zlobení. Jsou to: 
upoutání pozornosti, boj o moc, pomsta a sna-
ha vyhnout se neúspěchu. Děti se tak snaží 
uspokojit svou potřebu sounáležitosti, protože 
chtějí mít své pevné místo v rodině, být její 
součástí, a vyžadují, aby je ostatní členové 
rodiny takto brali. Tyto způsoby chování po-
užívají děti v případě, jestliže rodiče pochy-
bují o jejich schopnostech, chybí-li jim ještě 
bližší sepětí s rodiči nebo nemají-li možnost 
podílet se na činnostech v rodině. To znamená, 
že v pozadí tohoto chování dětí jsou krátko-
dobé cíle, kterými děti chtějí vyvolat u rodičů 
osvědčenou obvyklou reakci a uspokojit si tak 
své potřeby. Chování dítěte nemusí být zpo-
čátku vědomé. Naučené chování děti používa-
jí vždy, aby dosáhly svého cíle. Každé další 
dosažení cíle pak ještě více posiluje použití 
příslušného chování. 

Z knihy Pozitivní výchova sourozenců v rodině 
od Jana a Markéty Čapkových Oznamujeme, že 

Adventní víkend 
pro rodiny s dětmi 
na Nových Hradech 
26. 11.-28. 11. 2010 

JE JIŽ OBSAZEN, 
je možné se hlásit jen na místo 

náhradníků. Děkujeme za pochopení. 
DCR

Ve snaze všech o příjemné prostředí doma 
se určitě po mnoho generací osvědčilo hes-
lo: Kdo si hraje, nezlobí. Jak ale hry sklou-
bit i s  pěstováním duchovního rozměru 
v člověku?  
Přinášíme ukázku jedné hry, která se váže 
k nedělnímu textu slavnosti Krista Krále, 
konkrétně k 2. čtení z 1. kapitoly listu Ko-
losanům. 

STVOŘITELSKÝ BĚŽÍCÍ PÁS
Potřebujeme dvě hluboké tašky nebo dva pyt-
le. Jeden z nich je naplněný celkem asi dvaceti 
vyrobenými věcmi i předměty pocházejícími 
z přírody.
Děti se posadí čelem ke stolu. Posadíme se 
za stůl, na jednu stranu si vedle sebe polož-
te tašku s věcmi a na druhou prázdnou tašku. 
Předměty musí být k vidění jen ve chvíli, kdy 
je přenášíme z jedné tašky do druhé. Řekneme 
dětem, že nyní uvidí dlouhou řadu věcí na „bě-
žícím páse“. Musí se soustředit a zapamatovat 
si všechno, co uvidí. Můžeme každou věc ně-
jak legračně představit. (Např. u fotoaparátu:“ 
A tady máte něco, co dělá sýr.“ apod.)
Vyzveme děti, aby si vybavily všechny před-
měty a vyjmenovaly všechny, které stvořil 
Bůh. Děti následně vyjmenují i další předmě-
ty, tentokrát člověkem vyrobené.

Z knihy Hry trochu jinak 
od Lesley Pinchbeckové

Samozřejmě že hra dá i inspiraci k rozhovoru, 
jak to vlastně s tím stvořením je.
Tak nakonec nás i v ty listopadové dny může 
provázet jasno doma i v nitru, může nás hřát 
vděčnost, že máme sebe navzájem a můžeme 
si navzájem tolik dávat.

Za Diecézní centrum pro rodinu přejí pěkné 
podzimní dny Alena a Pavel Poláčkovi



DIECÉZNÍ CHARITA 
ČESKÉ BUDĚJOVICE

vypisuje výběrové řízení na pozici: 
sociální pracovník 

Intervenčního centra pro osoby 
ohrožené domácím násilím 

při Diecézní charitě České Budějovice 
s nástupem: 1. 1. 2011 

na 1. den v týdnu (0,2 úvazku) 
- detašované pracoviště ve Strakonicích

Přihlášky zasílejte do 5. 12. 2010 na Inter-
venční centrum, Kanovnická 11, 370 01 
České Budějovice, nebo na e-mail: inter-
vencnicentrum@charitacb.cz
POŽADUJEME:
- vysokoškolské vzdělání v sociální oblasti (dle 
zákona 108/2006 Sb.) 
- dobrou znalost sociální problematiky (včetně 
nové legislativy – zákon o sociálních službách, 
zákon č. 135/2006 Sb.) 
- znalost PC (Word, Excel, Outlook, Internet) 
- trestní bezúhonnost 
- praxe v sociální oblasti vítána 
- flexibilita, komunikativní dovednosti 
- schopnost práce v týmu

NABÍZÍME:
- práci v zajímavé oblasti 
- standardní platové zařazení

V PŘIHLÁŠCE UVEĎTE:
- strukturovaný životopis 
- motivační dopis 
- telefon, e-mail

Uchazeči splňující podmínky výběrového 
řízení budou pozváni 9. 12. 2010 k ústní-
mu pohovoru ve Strakonicích.

Mgr. Michaela Čermáková, 
ředitelka Diecézní charity Č. Budějovice

Počet dobrovolníků, kteří pomáhají potřeb-
ným prostřednictvím Dobrovolnického centra 
při Diecézní charitě České Budějovice, stále 
roste. Je jich však pořád velmi málo. „Shání-
me proto dobrovolníky všech věkových katego-
rií od 15 let pro aktivity s dětmi ze sociálně 
znevýhodněného prostředí,“ říká Eva Opatr-
ná, koordinátorka dobrovolníků. „Společný 
čas je možné využít pro doučování, hraní si, 
nebo rozvíjení talentů dítěte. Senioři, kteří se 
potýkají s těžkostmi stáří, by zase uvítali klid-
nější společnost dobrovolníků při společných 
procházkách, nebo posezeních. Přítomnost 
dobrovolníků je potřebná i u lidí s duševním 
onemocněním či mentálním postižením, které 
potěší společnost nového kamaráda při růz-
ných aktivitách,“ dodává Eva Opatrná.

Jaký by měl být ideální dobrovolník?
Člověk s porozuměním a pochopením pro dru-
hé, který je ochotný věnovat 2-3 hodiny týdně 
pomoci lidem, kteří to potřebují. 
Dobrovolnice Lenka říká: „Čas, který strávím 
s klientem, mi dobíjí baterky. Ze začátku jsem 
si myslela, že jsem to já, kdo dává. Ne, je to 
obráceně, mnohem víc tím získávám. Neumím 
to vysvětlit, chce to zažít…“
Za dobu existence projektu se do něj zapojilo 
mnoho dobrovolníků z řad studentů, lidí pra-
cujících i seniorů. 

STAŇTE SE I VY DOBROVOLNÍ-
KEM a oživte svět pestřejšími barvami! 
Hlásit se můžete buď na telefonu 731 604 163, 
nebo přímo v Dobrovolnickém centru Diecéz-
ní charity v Kanovnické 11 v Českých Budě-
jovicích, vchod od Mlýnské stoky, anebo nám 
napište na e-mail dobrovolnici@charitacb.
cz. Těšíme se na vás! 

Mgr. Eva Opatrná, 
koordinátorka dobrovolníků

Českobudějovická charita 
hledá nové dobrovolníky

V měsíci říjnu 2010 obnovila Farní charita 
Jindřichův Hradec svou činnost. Funguje 
zde Poradna pro lidi v nouzi, připravujeme 
pobočku Intervenčního centra pro oběti 
domácího násilí.
Před Vánoci budeme navštěvovat seniory 
v Domech pro seniory s vánočními balíč-
ky, připravujeme vánoční besídku pro děti 
a v lednu Tříkrálovou sbírku.
Nové sídlo charity je na Masaryko-
vě náměstí č. 168/II v J. Hradci, č. ú. 
4200143282/6800, v. s. 45
Za Vaši dobrovolnou a jinou pomoc , fi-
nanční dary děkuje

Mgr. Michaela Čermáková, 
ředitelka FCH Jindřichův Hradec

Obnovení činnosti

V klášterní bazilice navštívení Panny Marie 
v Milevsku se konal v sobotu 9. října v 17 hod. 
překrásný koncert, jako pocta Panně Marii Rů-
žencové. O nádherný duchovní i hudební záži-
tek se postaral orchestr opery Jihočeského diva-
dla v Českých Budějovicích, který řídil Jaroslav 
Vodňanský. Účinkoval asi třicetihlasý smíšený 
sbor a pět sólistů. Jako první zazněla skladba W. 
A. Mozarta Exsultate, jubilate, kterou zazpívala 
sopranistka Iva Hošpesová. Dále jsme se zapo-
slouchali do Missa brevis C dur „Korunovační“, 
kde nás svými hlasy potěšili Kateřina Bukovská 
(soprán), Romana Strnadová (alt), Aleš Voráček 
(tenor) a Peter Poldauf (bas). První skladbu slo-
žil mladý Mozart již v sedmnácti letech, druhou 
až o šest let později. Mozartova duchovní hudba 
je radostná a v provedení zmiňovaných uměl-
ců z toho „krásna“ až běhalo příjemné mrazení 
po zádech. Poděkování patří jako již tradičně 
P. Jakubovi Berkovi, jehož zásluhou se v Milev-
sku děje mnoho krásných kulturních i duchov-
ních akcí. Alena Růžičková, FCH Milevsko

Pocta Panně Marii 
Růžencové

DIECÉZNÍ CHARITA INFORMUJE Charita
Česká republikaADVENTNÍ 

DUCHOVNÍ OBNOVA

pro dívky od 14 do 18 let

Její život
v Nazaretě

- Můj život dnes
víkend 17.-19. 12. 2010  
se S. Vincentou Kořínkovou 

a P. Romanem Macurou 

Frýdlant nad Ostravicí 
(Ostravská 453)

Příjezd v pátek odpoledne 
(14-16 hod.), 

ukončení v neděli po obědě.
Cena: 100 Kč za ubytování 

(50 Kč/noc ve spacáku) 
+ příspěvek na jídlo dle možností.

S sebou: Bibli, růženec, breviář, 
spacák, hodinky (pokud možno)

Přihlášení: co nejdříve 

***

***
KONTAKT: 

S.M.Vincenta Kořínková
Palkovická 524

738 01 Frýdek-Místek
e-mail: vincenta@boromejky.cz

mobil: 723 477 525



POŠTOVNÍ SCHRÁNKA

Hvězdný podzim



POŠTOVNÍ SCHRÁNKA



VIKARIÁTNÍ KATECHETICKÉ 
STŘEDISKO TÁBOR,

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST 
TÁBOR-KLOKOTY,

a MISIONÁŘI OBLÁTI PANNY 
MARIE NEPOSKVRNĚNÉ 

srdečně zvou na

VÁNOČNÍ DÍLNU
v sobotu 18. prosince 2010

Dílna se bude konat v poutním domě 
Emauzy, Tábor-Klokoty

od 9 hod., konec dle zájmu dětí

Společně budeme tvořit: 
ozdoby na stromeček

vánoční dekorace
přáníčka a mnoho dalšího...

S sebou přezůvky 

Po skončení dílny bude uspořádán
malý trh výrobků, jehož výtěžek 

bude odeslán 
P. Güntheru Ecklbauerovi, OMI 

do Pákistánu.

Bližší informace:
Vikariátní katechetické středisko, 

tř. 9. května 868, Tábor
Marcela Samcová,

tel. 381 239 064 (večer) 
nebo 603 331 002.

Po návštěvě u Pavlova hrobu ozdobeného čer-
stvými květinami (nad umělými by se zděsil) 
se loučíme s úmyslem a s nadějí, že se uvidí-
me příští rok, v sobotu 24. září 2011 na stej-
ném místě.

Omlouvám se všem, kdo se již letos chtěli 
zúčastnit a nedostali zprávu včas. Přeji všem, 
abychom se sešli za rok znovu, ne kvůli nos-
talgickým vzpomínkám, ale abychom podě-
kovali za všechny dary, které nám život přine-
se, především za přátelství mezi námi.

Marco Annoni

PS: S Pavlem jsem sdílel v bratrském přátel-
ství církve a především prostřednictvím cha-
rismatu hnutí Comunione e Liberazione určité 
etapy životního příběhu, který má své tajemné 
kořeny  právě v jeho neúnavné touze po přátel-
ství. Příběhu, který se neuzavřel, neboť se stá-
le obnovuje prostřednictvím neočekávaných 
a překvapivých setkání se stejnou pravdivostí, 
kterou Pavel tušil, a se stejnou krásou, o které 
nám vždy svědčil. 

25. září 2010
Provází nás drobný déšť: dnes nás Šumava 
nepřivítala září podzimních barev, ale to nám 
pomáhá obrátit srdce přímo k podstatě, bez 
patosu a dlouhých sentimentálních vzpomí-
nek, bez rétorických cvičení, soustředěné po-
hledy zpod zmoklých kapucí, prostota pout-
níků, kteří se potkávají na cestě. 
Déšť není vytrvalý až otravný, tvoří spíš jem-
ný závoj, pod kterým se s velkou prostotou 
a zdrženlivostí shromáždilo asi patnáct lidí, 
aby na jednom z míst, která jsou jejich pamě-
ti nejdražší, zanechali znamení, k němuž se 
budou moci každý rok vracet. 
Překvapuje mne různorodost přítomných, 
jak se liší svými vztahy, životními příběhy, 
někteří až dodnes jeden druhému neznámí 
a přece okamžitě si důvěrně blízcí, zname-
ní toho, jak Pavel přijímal a miloval lidi bez 
předpojatosti, bez jakýchkoliv předsudků. Již 
samotné dnešní setkání mladých i starších, 
příbuzných a sousedů, dávných přátel, těch, 
kdo ho poznali ještě jako děti, i těch, kdo se 
s ním ani osobně nesetkali, je plodem velké-
ho srdce přítele, který nechtěl ostatní k sobě 
poutat, ale nabídnout se jim jako společník 
na svobodné a radostné cestě k vlastnímu ur-
čení.
Pavel Sepekovský 1926-2000 – Na památku 
přítele s velkým a svobodným srdcem. Pár 
slov napsaných českých a italsky je vyjád-
řením mnoha přátelství, která byla díky jeho 
životu navázána.
Svobodným, protože nám vždy, nekompro-
misně a neformálně svědčil o tom, že vnější 
okolnosti, jakkoli obtížné, nemohou nikdy 
potlačit touhy srdce. A velkým, protože křes-
ťanské přátelství, které žil, uznání přítomnosti 
Tajemství ve svém životě, nestavěné na odiv, 
ale projevující se v konkrétních činech, bylo 
nevyčerpatelným zdrojem naděje, otevřenosti 
srdce k přijímání bez jakýchkoliv omezení. 
Abychom připomněli vroucnost přátelství, 
které nám dal prožít, usazujeme toto malé 
znamení poblíž chalupy, ve které byl Pa-
vel tolikrát naším hostitelem, pod břízkami 
na Volešku, na kousku ráje, který je pro mno-
hé z nás tak důvěrně blízký, vděčni za tento 
dar a sjednoceni v krátké modlitbě.
Dáváme si slib, že se sem za rok vrátíme 
a osadíme zde poblíž také lavičku, aby každý, 
kdo sem zavítá nebo se sem vrátí, se zde mohl 
na chvíli zastavit a najít klid. 
Zde, pod širým nebem, byla plánována také 
zádušní mše, ale vzhledem k nepřízni počasí 
jsme s vděčností přijali nabídku slavit ji pod 
rozlehlým přístřeškem penziónu našich přátel 
v Petrovicích. Pavlovy tóny varhan nám tro-
chu chybějí, ale utěšujeme se myšlenkou, že 
nyní doprovázejí andělský chór. 
Pak se ještě zastavíme na teplý oběd (ten 
nemohl chybět), společně si vychutnáváme 
výborné, takřka domácí jídlo v místním hos-
tinci. 

10. výročí úmrtí Pavla Sepekovského (24. 9. 2000)



K ČETBĚ A STUDIU
DOPORUČUJEME

PERSONALIA

Od února 1949 do r. 1954 bylo vybu-
dováno v malém Československu kro-
mě velkých věznic pro politické vězně 
i více než sto táborů nucených prací. 
Branami těchto ostudných táborů pro-
šlo přes 210 tisíc našich občanů, kteří 
do nich byli zařazeni bez soudů a bez 
možnosti obhajoby. Tyto rudé kon-
centráky byly, stejně jako ty nacistic-
ké, obehnány ostnatými dráty, v noci 
osvětlené světlomety a střežené oz-
brojenci SNB a smečkou cvičených 
vlčáků... V naší vlasti se stalo obětí 
komunistického režimu 262 popra-
vených, tisíce umučených v lágrech, 
desetitisíce žalářovaných a statisíce 
jinak perzekvovaných...

Česká křesťanská akademie 
a MěO KDU-ČSL Vodňany 

zvou u příležitosti státního svátku
- Dne boje za svobodu a demokracii - 

ke vzpomínkovému aktu 
u památníku

OBĚTEM KOMUNISTICKÉ
ZVŮLE 

středa 17. listopadu 
od 11 hod.

v parku u kulturního domu 
ve Vodňanech

Přípravy dětí na svátosti (křest, svátost  
smíření, první svaté přijímání) začínají 
v úterý 30. listopadu 2010 od 15.00 
do 15.50 hod. ve farním sále na Dě-
kanství u sv. Mikuláše v Českých 
Budějovicích (vchod z Hroznové uli-
ce). 
Více informací obdržíte v kancelá-
ři na Děkanství u sv. Mikuláše nebo 
na telefonním čísle: 721 933 754.

Přípravy dětí na svátosti



vysílá na území jižních Čech na frekvencích 88,7 FM v Táboře, 89,5 
FM v Písku, 92,3 FM v Českých Budějovicích a 107,5 FM 
z Nových Hradů. Podrobný týdenní program najdete v Katolickém 

týdeníku nebo na internetové stránce www.proglas.cz. Máte-li zájem o podrobný rozpis 
vysílacího schématu, můžete o něj požádat na adrese redakce@proglas.cz.

Radio Proglas

K místům a farnostem, z nichž Radio Proglas pravidelně přenáší bohoslužby, patří 
také České Budějovice, konkrétně salesiánská farnost sv. Vojtěcha v městské části 
Čtyři Dvory. Mše sv. jsou z tohoto kostela přenášeny každý pátek v 18 hod., s výjim-
kou prvního pátku v měsíci. 

17. listopad 2010
Den boje za svobodu 

a demokracii
Klášterní kostel na Piaristickém nám.

v Českých Budějovicích

9.00  Umění a svoboda
Promítání filmu The Plastic People of the Uni-
verse (režie Jana Chytilová) a následná diskuze 
v rámci středoškolského projektu společnosti  

Člověk v tísni „Příběhy bezpráví“ 
(organizují studenti Gymnázia Česká)

14.00  O smyslu českých dějin
Diskuzní setkání nad knihou Erazima Koháka 

„Domov a dálava“  
hosté prof. Erazim Kohák 

a prof. Karel Skalický 

18.00  Mše při svíčkách
Mši v klášterním kostele Obětování P. Marie 

slouží P. Michal Pulec z Vimperka;
následuje setkání u kávy a čaje 

(organizují studenti Jihočeské univerzity).

V nakladatelství Paulínky vychází nová 
publikace P. Jana Balíka: 
„Jan Pavel II. v dialogu s mladý-
mi.“
Doc. Max Kašparů 
o knize říká, že autor 
v ní spojuje dvě rovi-
ny: dějepisně-biogra-
fickou a pastorační. 
P. Balík v knize ana-
lyzuje osobnost Jana 
Pavla II. z nejrůzněj-
ších pohledů, zejmé-
na se však zaměřuje 
na obsah a formu pas-
torační péče tohoto papeže o mládež. Postupně 
představuje světové dny mládeže, formuluje 
základní principy jeho vztahu k mladým lidem, 
zabývá se jeho přínosem pro pastoraci mládeže 
a pro vznik diecézní pastorace mládeže.
Max Kašparů v doslovu knihy uvádí, že text 
umožňuje poznat, že papež Jan Pavel II. „pojal 
mladé lidi do otcovského trojúhelníku, kde jed-
nou jeho stranou byla empatie, druhou akcep-
tace a třetí autentičnost. A navíc byl tento rov-
nostranný trojúhelník vopsané kružnici, kterou 
byla papežova láska k mladým lidem.“
Kniha bude vhodným pomocníkem jak pro ty, 
kteří se zabývají studiem osobnosti ctihodného 
Jana Pavla II., tak pro všechny, kteří se věnují 
práci s mládeží. Kromě toho, jak v úvodu knihy 
připomíná Mons. Ladislav Hučko, je kniha ak-
tuální i proto, že vychází v době, kdy se připra-
vuje XXVI. světový den mládeže, který se bude 
v srpnu 2011 slavit v Madridu.
Kniha má 160 stran a cena u knihkup-
ců je 180 Kč.
P. ThLic. Jan Balík stál u zrodu Arcidiecézního 
centra života mládeže – Nazaret a byl jedenáct 
let zodpovědný za pastoraci mládeže v praž-
ské arcidiecézi. Působil též jako tiskový mluv-
čí a ředitel Sekce pro mládež České biskupské 
konference. V současné době je farářem ve far-
nosti Praha - Strašnice. Je členem tvůrčího týmu 
časopisu IN! a je autorem řady knih pro mladé 
a mnoha publikací o pastoraci mládeže.

ŘÍMSKOKATOLICKÁ 
FARNOST ŽIHOBCE

všechny srdečně zve na 

Slavnost znovuotevření 
kostela Proměnění Páně 

v Žihobcích

sobota 20. listopadu 2010 
v 10 hod.



OTCOVÉ KONCILU



Můj Otče, odevzdávám se ti, 
učiň se mnou, co se ti zalíbí. Ať se mnou 
učiníš cokoliv, děkuji ti za to. Jsem při-

praven na všechno, všechno přijímám. Nepřeji si 
nic jiného, než aby se tvoje vůle vyplnila na mne, 
na všech tvých tvorech, můj Bože. 

Odevzdávám svou duši do tvých rukou. Dávám ti 
ji, můj Bože s celou láskou svého srdce, protože tě 
miluji a protože je potřebou mé lásky dát se, ode-
vzdat se do tvých rukou bez míry - s nekonečnou 
důvěrou, protože jsi můj Otec.

(Charles de Foucauld)


